

**January 18, 2021**

**PRESS RELEASE**

**CARLOS AYRES NAMED AS NEW WFC PRESIDENT**

The WFC Board of Directors announces the appointment of Dr Carlos Ayres DC, of Lima, Peru, as President of the World Federation of Chiropractic (WFC).

Dr Ayres is the first Latin American representative to hold the office of WFC President in its 33-year history.

Dr Ayres has served on the Board of the WFC since 2011. He represents the Latin American region and has previously held the Executive offices of Secretary-Treasurer, Second Vice-President and First Vice-President.

Having initially embarked on pre-med programs in Peru and the U.S., Dr Ayres subsequently learned about chiropractic and changed his major, graduating from New York Chiropractic College in 1981.

He explains, "I have never regretted changing my career direction, and feel that I am in the best profession. I always wanted to help people by being part of a health profession. As a chiropractor, I derive great satisfaction from seeing people get better without the use of drugs and surgery."

Dr Ayres' early career was spent practicing in the United States, where he established and maintained a clinic in Long Island, New York, specializing in the treatment of Workers' Compensation and No-Fault road traffic injuries. He subsequently became an Independent Medical Examiner and an expert witness for a number of insurance companies.

In 2002, Dr Ayres moved back to his native country of Peru. With his main office located in the capital city of Lima, he developed a number of offices in the northern and southern parts of



*Dr Carlos Ayres*

Peru. This expanded the influence of chiropractic throughout the country as well as providing opportunities for early career chiropractors to work in Latin America whilst developing their skills and knowledge under the careful guidance of an experienced mentor.

Dr Ayres has been heavily involved in chiropractic leadership in the Latin American region, having been elected treasurer and then president of the Peruvian Chiropractic Association in 2006. In 2007, a meeting in Panama resulted in a reactivation of the Latin American Chiropractic Federation (FLAQ) and Dr Ayres served two periods as FLAQ President between 2007 and 2012.

## CARLOS AYRES NAMED AS NEW WFC PRESIDENT (continued)

Dr Ayres is very clear on his main priorities as he steps into the role of WFC President. "Covid-19 has presented enormous challenges and difficulties in every country where chiropractors serve patients and the public. The profession has responded magnificently but as we pass grim global milestones in terms of deaths and confirmed infections, it is clear that we need to remain vigilant and resilient in the face of adversity. Working with my colleagues, my aim is for the WFC to provide strong and stable leadership in support of the profession worldwide."



*Dr Carlos Ayres speaking at the WFC Assembly, Washington DC, 2017*

Paying tribute to Immediate Past President Dr Vivian Kil, Dr Ayres commented, "Dr Kil has served as WFC President during a time of great global uncertainty and her leadership during the Covid-19 pandemic has been admirable. At a time of challenge, Dr Kil has worked diligently as a global ambassador and has improved recognition for chiropractic in a

changing health system. I am grateful to have served alongside her on the Board and have benefited greatly from her wise leadership."

He continued, "It is an honor and privilege to represent the Latin American region, now in the office of WFC President. I am excited about the opportunities that lie ahead, including the development of legislation, ensuring consistency of education and accreditation and continued promotion of the WFC's 20 Principles.

"We've been delighted to see our national association members supporting our #BeEPIC campaign advocating evidence-based, people-centered, interprofessional and collaborative chiropractic and we look forward to continuing this successful campaign."

### About the WFC

The World Federation of Chiropractic is a global, not-for-profit, non-governmental organization that serves as the international voice of the chiropractic profession. Its voting members are national associations of chiropractors representing 94 countries in 7 world regions. It is a non-state actor in official relations with the World Health Organization whose mission is to advance awareness, utilization and integration of chiropractic internationally.

## COMUNICADO DE PRENSA

18 de enero de 2021

### CARLOS AYRES ELEGIDO PRESIDENTE DE FMQ (WFC)

La Junta Directiva anuncia el nombramiento del Dr. Carlos Ayres DC de Lima-Perú, como presidente de la Federación Mundial de Quiropráctica. (WFC por sus siglas en inglés)

El Dr. Ayres es el primer representante latinoamericano en ocupar el cargo de presidente de la FMQ en sus 33 años de historia.

El Dr. Ayres se ha desempeñado en la Junta Directiva de la FMQ desde el 2011 como representante de la región de América Latina, habiendo ocupado los cargos ejecutivos de Secretario-Tesorero, Segundo Vicepresidente y Primer Vicepresidente.

Habiéndose embarcado inicialmente en el programa de Medicina y cursando los requerimientos de Pre-médicas tanto en el Perú como en Estados Unidos, el Dr. Ayres posteriormente conoció sobre la Quiropráctica y cambió su carrera, graduándose posteriormente de New York Chiropractic College en 1981.

Él explica, "Nunca me he arrepentido de cambiar la dirección de mi carrera y siento que estoy en la mejor profesión. Siempre quise ayudar a las personas siendo parte de una profesión de salud. Como quiropráctico, obtengo una gran satisfacción al ver que las personas mejoran sin el uso de medicamentos y cirugía."

Al inicio de su carrera como quiropráctico, el Dr. Ayres ejerció en los Estados Unidos, donde se estableció y mantuvo una clínica en Long Island, New York, especializándose en el tratamiento de pacientes que sufrían accidentes laborales y automovilísticos. Posteriormente se convirtió en Médico Forense Independiente y Testigo Experto o Perito para varias compañías de seguros.

En el 2002, el Dr. Ayres regresó a Perú, su país de



*Dr Carlos Ayres*

origen. Teniendo su consultorio principal en la ciudad de Lima, la capital, comenzó a poner consultorios quiroprácticos en el norte y sur del Perú. Esto amplió la influencia de la quiropráctica en todo el país. Además, brindaba oportunidades para quiroprácticos recién graduados que podían ejercer en América Latina mientras que desarrollaban sus habilidades y complementaban sus conocimientos bajo la guía cuidadosa y supervisión de un mentor con experiencia.

El Dr. Ayres ha estado muy involucrado en el liderazgo de la profesión quiropráctica en la región latinoamericana, habiendo sido elegido tesorero y luego presidente de la Asociación de Quiroprácticos del Perú en el año 2006. En el 2007, una reunión en Panamá de líderes

## CARLOS AYRES ELEGIDO PRESIDENTE DE FMQ (WFC)

latinoamericanos resultó en la reactivación de la Federación Latinoamericana de Quiropráctica (FLAQ) y el Dr. Ayres sirvió dos períodos como presidente de FLAC entre el 2007 y 2012.

El Dr. Ayres tiene muy claro cuáles son sus principales prioridades y objetivos cuando asume el cargo de presidente de la Federación Mundial. La COVID-19 ha presentado enormes desafíos y dificultades en todos los países donde los quiroprácticos atienden a pacientes y al público en general. La profesión ha respondido magníficamente, pero a medida que superamos

Mundial de Quiropráctica durante una época de gran incertidumbre global y su liderazgo durante la pandemia de COVID-19 ha sido admirable. En un momento de desafíos, la Dra. Kil ha trabajado diligentemente como embajadora mundial y ha mejorado el reconocimiento de la Quiropráctica en un sistema de salud cambiante. Estoy agradecido de haber servido junto a ella en la Junta Directiva y me he beneficiado enormemente de su sabio liderazgo."

El Dr. Ayres continuó, "Es un honor y un privilegio representar a la región de América Latina, ahora en el cargo como presidente de la Federación Mundial de Quiropráctica (FMQ). Estoy entusiasmado con las oportunidades que se avecinan, incluido el desarrollo de legislación, que garantice la coherencia y consistencia de la educación y su acreditación, al igual que seguir promoviendo los 20 principios de la Federación Mundial. Estamos encantados de ver a los miembros de nuestras asociaciones nacionales apoyar nuestra campaña #BeEPIC que aboga por la quiropráctica basada en la Evidencia, centrada en las Personas, Interprofesional y Colaborativa. Esperamos continuar con esta exitosa campaña."

### Acerca de la FMQ

La Federación Mundial de Quiropráctica es una organización mundial, no gubernamental, sin fines de lucro, que actúa como la voz internacional de la profesión quiropráctica. Sus miembros con derecho a voto son asociaciones nacionales de quiroprácticos que representan a 94 países en las 7 regiones del mundo. Es un actor no-estatal que mantiene relaciones oficiales con la Organización Mundial de la Salud cuya misión es promover la conciencia, utilización e integración de la quiropráctica a nivel internacional.



Dr Carlos Ayres dirigiéndose a la Asamblea de la FMQ, Washington DC, 2017

hitos mundiales sombríos, en términos de muertes e infecciones confirmadas, está claro que debemos permanecer alerta y resistentes ante la adversidad. Al trabajar con mis colegas, mi objetivo es que la FMQ proporcione un liderazgo fuerte y estable en apoyo de la profesión en todo el mundo."

Rindiendo homenaje a la expresidenta inmediata, la Dra. Vivian Kil. El Dr. Ayres comentó, "La Dra. Kil se ha desempeñado como presidente de la Federación